
Protokól

z posiedzenia Komisji Samorzadowo-Spolecznej Rady Gminy Ksawerów, które sie

odbylo w dniu 12 maja 2008 r. w sali konferencyjnej Urzedu Gminy Ksawerów.

Ad.l.
Przewodniczaca Komisji Helena Rusak o godz.15.15. otworzyla posiedzenie Komisji

Samorzadowo-Spolecznej Rady Gminy Ksawerów i stwierdzila, ze zgodnie z lista obecnosci

w posiedzeniu uczestniczy 7 czlonków Komisji i jest zachowane kworum wladne do

podejmowania prawomocl1fch decyzji. Lista czlonków Komisji w zalaczeniu.

Ponadto w posiedzeniu Komisii uczestniczyli:

1) Wójt Gminy - Maria Kopczewska

2) Przewodniczacy Rady -Tadeusz Grala.

3) Wiceprzewodniczacy Rady -Piotr Kuznicki.

4) Sohysi i czlonkowie rad soleckich.

Ad.2.

Czlonkowie Komisji w glosowaniu zatwierdzili -7 glosami "za", bez glosów

przeciwnych i wstrzymujacych nastepujacy porzadek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia Komisji Samorzadowo-Spolecznej Rady Gminy Ksawerów.

2. Zatwierdzenie porzadku obrad.

3. Spotkanie z soltysami i radami soleckimi w ramach wspólpracy z Komisja

Samorzadowo-Spoleczna·

4. Zamkniecie posiedzenia Komisji Samorzadowo-Spolecznej Rady Gminy

Ksawerów.

Ad.3.

Przewodniczaca Komisji Helena Rusak na wstepie powiedziala, ze celem posiedzenia

Komisji jest zapoznanie sie z radami soleckimi, bo zawsze panstwo sohysi bywaja na naszych

komisjach i sesjach, a przeciez soltysi nie pracuja sami w terenie, dzialaja razem ze swoimi

radami soleckimi, które sa lacznikami jak gdyby przedluzeniem pracy urzedu. Maja

bezposredni kontakt z mieszkancami i wszelkie sprawy, które interesuja mieszkanców

docieraja do soltysów i do czlonków rad soleckich. Takie spotkania bedziemy organizowac

w zaleznosci od potrzeb. Rady soleckie na pewno na swoich spotkaniach z soltysami sa

informowane o tym, co sie dzieje w Gminie, ale naszym celem dzisiaj jest przekazanie

informacji, w jaki sposób jest rozdysponowywany budzet Gminy, poniewaz Gmina pracuje

w oparciu o budzet i dzisiaj czlonkowie rad soleckich moga zadawac pytania "u zródla".
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Powiemy takze, jakie sa osiagniecia, poniewaz róznie sie mówi w terenie np.: ze Gmina nic

nie robi.

Wójt Gminy - Maria Kopczewska przedstawila informacje na temat inwestycji

prowadzonych aktualnie w Gminie Ksawerów. Zgodnie z przyjetym budzetem na 2008 rok 

Wydatki: kwota - 21 071 681zl.

Dochody: kwota - 17234278 zl.

Zadania na 2008 rok:

1) Budowa i remont budynku Urzedu Gminy Ksawerów na cele biurowe i adaptacja na•
mieszkania komunalne i czesciowo socjalne.

2) Kontynuacja modernizacji Stacji Uzdatniania Wody w Nowej Gadce i w Ksawerowie

(srodki unijne-75%, 10% - Skarb Panstwa, srodki z Gminy),

3) uLZytnia i ul. Pomorska,

4) ul. Spóldzielcza.

W 2008 roku bedzie realizowana budowa sieci kanalizacyjnej do Szkoly Podstawowej

w Woli Zaradzynskiej oraz budowany jest duzy kompleks boisk sportowych- srodki

z Ministerstwa Sportu i srodki unijne.

26 maja 2008 r. zostanie zlozony wniosek do Funduszu Spójnosci - na ulice: Maly Skret,

Graniczna, Wspólna, Przeswit, Jeczmienna, Sucha, Szeroka, Klonowa i Zachodnia od

Widzewskiej do Sienkiewicza i ul. Widzewska.

Realizowana bedzie równiez ul. Rataja, Zacisze i Sucha. Planujemy uzupelnic sprzet

komputerowy wraz z oprogramowaniem dla potrzeb Urzedu Gminy i GOPS-u. Ponadto po

dokonanych podzialach jestesmy zobowiazani do wykupu gruntów pod drogami i wyplacamy

odszkodowania. Przystapimy takze do remontu budynku "Palacyku" na potrzeby kultury.

Wydatki, które przeznaczymy na te wszystkie inwestycje to kwota - 7 053,000,00 zl.

Srodki unijne jedynie mozemy pozyskac na siec wod-kan. Wiemy, ze sa glosy mieszkanców,

ze Gmina jest zobligowana do wykonania sieci bezplatnie, ale nie jest to prawda. Z Unii

mozemy pozyskac srodki jedynie na siec kanalizacyjna i wodociagowa do plotu kazdej

posesji, poniewaz nie mamy prawa wejsc na prywatny teren. Zadna Gmina w Polsce ze

srodków unijnych nie wykonuje przylaczy do posesji. Na dzisiaj jest 50 % skanalizowania

w Gminie Ksawerów.

Z budzetu Gminy oprócz naszych gminnych pl acówek oswiatowych finansujemy równiez

Prywatne Gimnazjum oraz Przedszkole Zgromadzenia Sióstr Karmelitanek Dzieciatka Jezus.

Duzym obciazeniem dla Gminy jest oswietlenie ulic. Wplywy z podatków sa duze ale nie

pokrywaja wydatków Gminy.
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Prowadzilismy równiez rozmowy z Miastem Pabianice na temat wspólnych granicznych

inwestycji, ale Miasto wstrzymalo rozmowy w tym temacie.

Przewodniczaca Komisji Helena Rusak podziekowala Pani Wójt za przyblizenie informacji

zwiazanych z inwestycjami, bo faktycznie radni i sohysi slysza w terenie, ze w innych

gminach robi sie siec bezplatnie i ludzie pytaja, dlaczego maja placic za siec, która znajduje

sie w ulicy. Mieszkancy nie rozumieja, ze wzrasta wartosc ich nieruchomosci. Po dzisiejszym

spotkaniu mam nadzieje, ze rady soleckie wytlumacza to mieszkancom.

Wójt Gminy -Maria Kopczewska jest przyklad w Gminie Lutomiersk, ze po•
kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej urzad musial zwrócic srodki finansowe jakie

mieszkancy wplacali na wykonanie przylaczy.

Unia daje srodki na cele publiczne, tj: budowe sieci kanalizacyjnej bez przylaczy.

Wiceprzewodniczacy Rady -Piotr Kuznicki zaproponowal, aby takie istotne informacje

umiescic w Biuletynie Gminy Ksawerów.

Radna -Maria Wróbel powiedziala, ze pokutuje takie przekonanie spoleczne odnosnie szkól

i przedszkoli, ze skoro jest subwencja oswiatowa to znaczy, ze dostajemy pieniadze na

utrzymanie tych placówek i te srodki mamy. Czyli jaki to jest udzial Gminy?

Wójt Gminy -Maria Kopczewska odpowiedziala, ze musimy pokryc 75% wartosci pobytu

dziecka w przedszkolu, poniewaz mamy bardzo male oddzialy przedszkolne i koszty

utrzymania dziecka sa dosyc wysokie. Nas obowiazuje tylko wysokosc przyznanej dotacji.

Zabraklo 500 tys. z subwencji w 2007 r. i musielismy to pokryc z naszego budzetu.

Wiceprzewodniczacy Rady -Piotr Kuznicki zauwazyl, ze taka sytuacja z subwencjami jest

równiez z naszym posterunkiem. Gdyby nie Urzad Gminy, to prawdopodobnie ten posterunek

w Ksawerowie by nie istnial. Uklon w strone Pani Wójt, ze takie srodki w budzecie Gminy

sie znalazly i mieszkancy moga sie czuc bezpieczniej.

Przewodniczaca Komisji Helena Rusak stwierdzila, ze slyszy sie w mediach, ze szpitale nie

maja pieniedzy

W tym miejscu Przewodniczaca Komisji zapytala czy sa pytania?

Mieszkaniec Gminy - Nastarowicz - zaapelowal do radnych o poprawe wizerunku ulicy

Klonowej, poniewaz mieszkancy wylewaja nieczystosci do rowów. Od 1960 roku walczymy

o kanalizacje, bo to jest teraz "smierdzaca ulica".

Wójt Gminy -Maria Kopczewska odpowiedziala, ze jesli chodzi o ul. Klonowa, to

realizujemy w pierwszej kolejnosci ulice, w których nie ma asfaltu i jest udzial mieszkanców

w przygotowaniu dokumentacji. Ulica Klonowa w planie wieloletnim jest umieszczona

w 2009 -2010 roku. Mamy problem z ta ulica, poniewaz scieki z tej ulicy splywaja do stawów
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Stefanskiego w Lodzi. Rok 2009 nie jest terminem odleglym i do tego czasu pozyskamy

srodki unijne - koszt ok. 2 mln zl. Takich ulic potrzebujacych w Ksawerowie mamy 40 km.

Nalezy podkreslic, ze nie wszyscy sie podlaczaja i potem urzad musi oddawac pieniadze

z karami.

Przewodniczaca Komisji Helena Rusak podsumowujac powiedziala, ze pani Wójt

przekazala bardzo dobra i realna wiadomosc, ze ul. Klonowa bedzie realizowana w 2009

2010. Ta ulica byla w bardzo dobrej sytuacji, poniewaz ma asfalt, a pozostale ulice borykaja

sie z kurzem. Ulica Spóldzielcza bedzie kosztowala - 600 tys. a ul. Klonowa - 1 200 000 zl .•
Wezmy to pod uwage. Nalezy cieszyc sie z tego, ze ul. Klonowa tez bedzie wkrótce

realizowana.

Wiceprzewodniczacy Rady - Piotr Kuznicki powiedzial, ze tez jest zainteresowany jako

radny z tego okregu wyborczego, zeby ul. Klonowa byla zrobiona. Strategia Gminy jest taka,

ze ulice bez nawierzchni asfaltowej kanalizowane sa w pierwszej kolejnosci przy nizszym

nakladzie. Gro inwestycji wykonanych jest z udzialem mieszkanców, którzy angazuja sie i

wykonuja dokumentacje·

Soltys Kazimierz Ludziejewski pochwalil swoja rade solecka, w której od kilkunastu lat

pracuja prawdziwi spolecznicy i sami apeluja do mieszkanców poszczególnych ulic, aby

wykonywali dokumentacje. Systematycznie za przyzwoleniem Rady i Pani Wójt ta

dokumentacja jest wykorzystywana przy realizacji ulic.

Mieszkanka Gminy - Bozena Klobus w imieniu mieszkanców Widzewa zapytala czy to

prawda, ze w Widzewie powstana slamsy?

Wójt Gminy Maria K opczewska odpowiedziala, ze byl pracownik urzedu z firma, która

wykonuje koncepcje zagospodarowania terenu i nie ma mowy o zadnych slumsach. Wszyscy

wiemy, ze na naszym terenie brakuje mieszkan i rozpatrujemy wybudowanie parterowych

budynków. W przypadku takich watpliwosci prosze dzwonic do urzedu i pytac.

Soltys -Antoni Archman w imieniu rady soleckiej solectwa Wola Zaradzynska przekazal

nastepujace wnioski:

1) o regulacje prawna ul. Chmielnej, poniewaz mieszkancy pytaja, co nalezaloby zrobic, zeby

ta ulica miala swojego wlasciciela, poniewaz jedna strona nalezy do Ksawerowa a druga do

Pabianic.

2) o poprawe wjazdów do posesji nr 109 i 147, poniewaz zostaly zasypane i stoi tam woda.

3)czy chodnik na Woli byl robiony w ramach remontu, czyI polepszenie istniejacego.

4)czy jest koncepcja kanalizacji przez WolaZaradzynska?

5) czy mozna dolozyc lamp na ul. Hubala ze wzgledu na duze natezenie ruchu na tej ulicy.
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Na pytania odpowiedziala Pani Wójt.

Ad.1 Jedynym rozwiazaniem jest przeprowadzenie referendum mieszkanców w spraWIe

zmiany granic administracyjnych Gminy. Na takich ulicach granicznych jest wiele

problemów np.: z oswietleniem ulic.

Ad.2. Wjazdy do posesji sa w gestii wlasciciela.

Ad.3. Chodnik na Woli byl wykonany w ramach remontu.

AdA. Zarówno Gadka Nowa i Wola Zaradzynska ma mozliwosc odprowadzania scieków do

kolektora z terenu Pabianic i ta kanalizacja bedzie przebiegala po prywatnych terenach .•
Ad.5. Chcemy przystapic ze strony urzedu do wykonania koncepcji oswietlenia wszystkich

ulic.

Radna Barbara Wódka poniewaz jest juz miesiac maj, a do maja mialy zapasc jakiekolwiek

decyzje dot. wznowienia dzialalnosc Gabinetu rehabilitacji w osrodku w Ksawerowie?

Wójt Gminy Maria Kopczewska odpowiedziala, ze w tej chwili przygotowywana

jest uchwala w sprawie rozdysponowania nadwyzki budzetowej. W tej chwili nie mamy

wolnych srodków budzetowych. Caly czas czekamy na zwrot srodków z Urzedu

Marszalkowskiego-ok. 800 tys. zl. i musimy zakonczyc rozpoczete inwestycje.

Przewodniczaca Komisji Helena Rusak w imieniu mieszkanców zapytala czy beda

odtworzone rowy na ul. Zytniej?

Mieszkaniec Gminy - p. Marciniak zapytal, jaka bedzie nawierzchnia na tej ulicy?

Wójt Gminy Maria Kopczewska odpowiedziala, ze jak beda srodki to za 2 lata moze bedzie

nasypka z destruktu.

Mieszkanka Gminy -Bozena Klobus zapytala, kiedy bedzie oswietlenie na ul. Szkolnej?

Wójt Gminy Maria Kopczewska odpowiedziala, ze zgodnie z pismem Zakladu

Energetycznego 2007 r. ma byc wykonane swiatlo od ul. Szkolnej do ul.Rzepakowej .

Czekamy na tresc porozumienia.

Soltys Kazimierz Ludziejewski dodal, ze na ul. Chmielnej tez nie ma lamp.

Przewodniczaca Komisji Helena Rusak zapytala czy obecni zycza sobie, aby takie

spotkania raz na jakis czas sie odbywaly.

Soltys Henryk Sulikowski dodal, ze sesje sa otwarte i kazdy kto ma zyczenie z rady

soleckiej moze w nich uczestniczyc.

Radna Maria Wróbel - powiedziala, ze soltys z naszego solectwa Ksawerów-Zachód

organizuje co jakis czas zebrania, w których uczestniczy okolo 50 mieszkanców i mieszkancy

maja bezposrednio przekazane wszelkie informacje i jest to bardzo dobra metoda.
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Przewodniczaca Komisji Helena Rusak powiedziala, ze solectwo K sawerów- Poludnie n a

swoim terenie nie ma takiej sali, gdzie mogliby mieszkancy sie spotkac. Korzysta czasami

z sali w szkole.

Wójt Gminy Maria Kopczewska zwrócila sie do obecnych z prosba, aby nie traktowac

Wójta i urzedników na dystans. W kazdy poniedzialek od 9.00 -17.00 pani Wójt czeka na

petentów.

Przewodniczaca -Helena Rusak dodala, ze panowie przewodniczacy dyzuruja trzy razy

w tygodniu i tez sluza pomoca. Radni sarówniez do dyspozycji mieszkanców .•
Na zakonczenie Przewodniczaca powiedziala, ze chcialby, aby nastapila rzetelna wspólpraca

pomiedzy wszystkimi ogniwami samorzadu, zeby wypracowac jeden front dzialania dla dobra

mieszkanców.

AdA.

Przewodniczaca Komisji Helena Rusak wobec zrealizowania porzadku obrad o godz.

16.35. zamknela posiedzenie Komisji Samorzadowo-Spolecznej Rady Gminy Ksawerów.

Protokól sporzadzila:

INSPEKT~Iwona Kulc~s~

Zalaczniki:

I.Lista obecnosci radnych.

2.Lista gosci.

Posiedzeniu Komisji

przewodniczyla

PRZEWODNICZACAKOMISJI SAMORZADOWO-SPOLECZNEJ

Rady ~i~:~~werówHkf#:~:)Rusak
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